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Møde:  Erhvervskontaktudvalget, onsdag den 4. december 2024  

Deltagere: Erhvervsrepræsentanter: 
Jørgen Godt Olsen, Næstformand EKU, direktør, NCK 
Søren Ohlsen, formand, Furesø Industri 
Kenneth Barenholdt, formand, Furesø Erhvervsforening og centerchef Farum Bytorv 
Berit K. Leth, direktør, KolleKolle 
Allan K. Pedersen, AKP Group A/S,  
Christian Aasted, direktør, Aasted 
Jesper Glyb, direktør, Hareskov Elektric,  
Torben Bo Toft Christensen, formand, Smag på Nordsjælland,  
Gregers Bisgaard, salgschef, SIMI A/S 
 
Furesø Kommune: 
Ole Bondo Christensen, Borgmester 
Bettina Ugelvig, 1. viceborgmester og formand for Plan- og Byudvikling 
Lars Carstensen, 2. viceborgmester 
Helle Vallentin, Formand for Beskæftigelse og Erhverv 
Tine Hessner, Formand for Kultur, Fritid og Idræt 
Lars Carpens, Byrådsmedlem 
Henrik Studsgaard, Kommunaldirektør 
Claus Torp, By- og Kulturdirektør 
Terkel Kunding, Chef for Ledelsessekretariatet 

 

Gæster: Lotte Stenlev, Konsulent Furesø Kommune (punkt 2) 
Thomas Laden Nørgaard, ProcOpt (punkt 2) 
Camilla Brandstrup, Aasted (punkt 2) 
Per Christensen, Centerchef, Furesø Kommune (punkt 2) 
June Wibeck, Afdelingsleder, Furesø Kommune (punkt 2) 
Stig Marcussen, Afdelingsleder Center for Beskæftigelse, Forebyggelse  
og Sociale indsatser (punkt 4) 
 

Afbud: Søren Engberg, Værløse Bymidte, Formand for Centerforeningen 
Anders Engelbrecht, bestyrelsesformand, Filmstationen 
 

Sted: Furesø Rådhus, Multisalen 
 
 

1. Efterretning – referat godkendt 

 

Referatet er godkendt og lagt på hjemmesiden.  

 

2. Status på udviklingsarbejdet om erhvervspraktik 

 

På mødet den 19. juni 2024 nedsatte EKU en arbejdsgruppe, der skulle 

se nærmere på muligheder og løsninger for et tættere lokalt samarbejde 

om erhvervspraktik. Gruppen har mødtes tre gange og afrapporterede 

under dette punkt for sit arbejde.  
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Det har været en hurtigarbejdende gruppe med 3 møder, hvor der har 

været drøftet hvordan praktikken ser ud i dag og herunder hvad der virker 

samt anbefalinger til nyt. 

 

Der blev givet 8 anbefalinger. 

 

1. Personlige relationer – det er grundlæggende for indsatsen at 

relationerne bliver etableret 

2. Mere viden – der kan kvalificere samarbejdet 

3. Større kapacitet – der er brug for flere virksomheder 

4. Kvalificering af forløb – dialog om forløbende 

5. Prøvehandlinger Juniormesterlære – skal findes model frem mod 

sommerferien 2025 

6. Lokale aftaler skoler-virksomheder – tættere samarbejde som 

forudsætning 

7. Jobfestival og FalkonNXT 

8. Kommunikation via netværk – fx Furesø Industri og Furesø 

Erhvervsforening 

 

Det er vigtigt, at eleverne selv kommer mere på banen og etablerer 

kontakten til virksomheden i stedet for forældrene. 

 

Christian Aasted: Hvordan skal det ”sælges” til virksomhederne. Det vil 

ikke være nok at gå igennem erhvervsforeningerne. Det bør være direkte 

fra kommunen til virksomhederne. 

 

Lotte Stenlev: Der arbejdes med en koordinator på hver skole, der kan 

kontakte virksomheder i lokalområdet. 

 

Bettina Ugelvig: Hvordan forbereder man eleverne på opgaven? 

 

Lotte Stenlev: I hele skoletiden bliver eleverne forberedt på, at der venter 

et arbejdsliv med arbejdsplads fx på virksomheder. 

 

Christian Aasted: Det skal være nemt og enkelt, ellers bliver det for 

besværligt for virksomhederne at indgå i et samarbejde. Det skal 

planlægges i god tid, så der bør være et årshjul. 

 

Berit Leth: Kan man sprede det ud over året, hvis man har flere, der skal i 

praktik? 

 

Lotte Stenlev: Det er lige nu et 12 ugers forløb, men det vil nok blive 

spredt endnu mere. 
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Ole Bondo Christensen: Tak for indsatsen til arbejdsgruppen. Det aftales, 

at gruppen kan fortsætte med at give gode råd til forvaltningen om, 

hvordan anbefalingerne kan føres ud i livet. Vi kan se på det igen i EKU, 

når der skal ske videre dialog om Junior Mesterlæren. 

 

 

3. Orientering – Erhvervsliv/Erhvervsforeninger  

 

Repræsentanterne fra erhvervslivet orienterede om den aktuelle status i 

deres virksomheder og brancher. 

 

Jørgen Godt Olsen: Vi bruger energi i Furesø Industri på 

ejendomsvurderinger, grundskyld og dækningsafgift. NCK: Klarer sig godt 

og ser lyst på fremtiden. Usikkerhed omkring USA’s position. 

 

Kenneth Barenholdt: Tak for deltagelsen i torskegildet. Fokus på 

handelslivet. I Værløse er der mangel på kunder. I Farum er der for få 

parkeringspladser – venter på betalingsparkering. 

 

Christian Aasted: Omsætningsrekord – passerer en mia. kr. Har fået 200 

nye medarbejdere. Har rundet 25 lærlinge. Fået pris fra EY ift. eksport og 

globalisering ud af 2.000 virksomheder. Platin i bæredygtighed. Udvider i 

udlandet med montage. Fulde ordrebøger i 2025. Holder øje med 

forretningsmuligheder i andre brancher. 

 

Allan K. Pedersen: Ejendomsbranchen er udfordret. I sportsbranchen 

sælges der meget udstyr. Kinesiske virksomheder er meget dominerende 

på markedet, da de bl.a. kommer til udstillinger med statsstøtte. 

Virksomheden er ikke umiddelbart presset af fx Temu.  

 

Gregers Bisgaard: Er spændte på hvordan økonomien udvikler sig, da det 

har betydning for kundernes købelyst. Kommunerne skal fremover 

fokusere mere på e-handel. Det giver udfordringer for virksomheder – fx 

omkostninger ved at være en del af e-handelssystemer. KL og 

Erhvervsstyrelsen burde komme på banen, da det reelt ikke er gratis at 

benytte for virksomhederne. 

 

Berit Leth: Et mindre fald i efterspørgsel i efteråret, men i det generelle en 

rigtig god omsætning. 

 

Torben Bo Toft Christensen: Det er snart jul. Der er bl.a. fokus på 

produkter målrettet julen med besøg af familier i julestuen. 

 

Jesper Glyb: Der bliver lidt mindre travlt og der vil forventeligt næsten 

være hul til nye projekter. Byggebranchen er blevet forsigtig, så er spændt 
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på, hvordan det ser ud til næste år. Fokus på Novo og deres 

byggeprojekter. Lidt nemmere at få elektrikere, men stadig en udfordring. 

 

Søren Ohlsen: Er der fokus på kundeservice i detailhandel.  

Kenneth Barenholdt: Det er der bl.a. via Erhvervshus Hovedstaden. 

 

 

4. Efteruddannelse i virksomheder 

 

Helle Vallentin og Stig Marcussen gav et oplæg om efteruddannelse i 

virksomheder med udgangspunkt i støttemulighederne for FVU, SVU og 

kompetencefonde. Præsentationen havde fokus på uddannelse til 

medarbejdere med lavt uddannelsesniveau.  

 

Helle Vallentin: Ukrainere stopper med danskundervisning igen. Det er 

motiverende for flygtninge, hvis de kommer i arbejde. De følger 

uddannelsen, når de er i praktik. Virksomhederne har muligheder for at 

hjælpe til at flygtninge kommer til danskundervisning – der er 

støttemuligheder. Det virker især, hvis arbejdsgiveren sender det signal. 

 

Der er stor stigning i udenlandsk arbejdskraft, der kommer til landet. Fra 

ca. 60.000 i 2008 til ca. 170.000 i 2022. Kun 30% går til 

danskundervisning, selvom 70% bliver her. Det giver udfordring ift. 

integration. Vi skal give plads til, at man kan øve sig på dansk i stedet for 

blot at holde sig til engelsk. Alle har ret til danskundervisning i 5 år – 

gratis. 

Man kan tage kontakt til det lokale sprogcenter. 

 

Der findes 600.000 danskere med dårlige kompetencer ift. fx dansk, 

matematik, engelsk og it. Trepartsaftaler vil gerne sikre bedre 

kompetencer. FVU og OBU er gratis. 

 

Stig Marcussen: Der er indgået en samarbejdsaftale med FH ift. 

kompetenceudvikling. Vi vil gerne have dialogmøder med erhvervslivet ift. 

om der bliver set fælles på problemstillingen. FH vil gerne bidrage med 

behovsafdækning på virksomhederne. Kunne virksomheder gå sammen 

om fælles efteruddannelsestiltag? 

 

Der er mulighed for delvis dækning af lønomkostning på SVU. 

 

Gregers Bisgaard: Man skal ud til den enkelte virksomhed med 

information om at man kan søge, da SMV’erne ikke har store HR-

afdelinger. 
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Ole Bondo Christensen: Det kan være lidt en jungle, så det bør beskrives 

og håndholdes bl.a. ved at sprogcentre og jobcentre rækker ud til 

virksomhederne. Der er et stort potentiale og nogle muligheder. Vi skal 

have fundet ud af, hvordan vi får spredt viden. 

 

 

5. Opfølgning på DI’s erhvervsklimaundersøgelse 

 

På det seneste møde den 3. oktober drøftede EKU resultatet af DI’s 

erhvervsklimaundersøgelse. Siden har Ole Bondo Christensen og Henrik 

Studsgaard mødtes med Jørgen Godt Olsen og Kenneth Barenholdt for at 

drøfte opfølgningen.  

 

Henrik Studsgaard: DI’s undersøgelse er en blandt flere undersøgelser. I 

stedet for at sætte nye indsatser i gang, så ønsker vi at fortsætte med de 

eksisterende.  

 

Det fortsatte fokus vil være på:  

 

 Uddannelse – det er fx vores igangværende arbejde med 

erhvervspraktik  

 Grøn udvikling – her har vi fortsat samarbejde via 

klimapartnerskabet 

 Information og dialog – her fortsætter vi med de igangværende 

tiltag 

 

Der var opbakning fra Erhvervskontaktudvalget til denne plan. 

 

Lars Carpens: Der er store reformer på vej fx på uddannelsesområdet. 

Furesø bør have tænkt over hvad der er behov for ift. en uddannelse i 

kommunen så man kan byde ind overfor regeringen. 

 

6. Orientering fra Furesø Kommune 

 

- Orientering om organisering af samarbejdet mellem erhvervslivet i 

Furesø og Furesø Kommune:  

 

Henrik Studsgaard: Internt opbygger vi et netværk af ansvarlige på 

de forskellige ansvarsområder, som erhvervslivet kan kontakte ift. 

konkrete problemstillinger (information herom kan tilgås på Furesø 

Kommunes hjemmeside) – herudover én indgang for erhvervslivet 

ved øvrige henvendelser til Terkel Kunding i Ledelsessekretariatet. 

Der foreslås 3 EKU-møder om året samt tilhørende forberedende 

formandsmøder. Der vil være løbende nyheder på hjemmesiden 

og herudover opsamlende nyhedsbreve 2 gange om året.  
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- Opfølgning på drøftelse fra sidste møde vedrørende grundskyld. 

 

Borgmesteren har været i kontakt med skatteministeren. Der er 

ikke sket regulering af vurderingerne af erhvervsejendomme siden 

2012. Den nye vurdering er foreløbig og skal kvalificeres i løbet af 

2025. Stigningen i dækningsafgift vil ske med indfasning med 10% 

om året. Der er i vurderingsstyrelsen en taskforce, hvor man kan 

gøre indsigelser over de foreløbige vurderinger. Når de endelige 

vurderinger foreligger (formodentlig ultimo 2025), kan man klage 

over disse. 

Borgmesteren har et teamsmøde med ministeren inden jul og vil 

vende sagen efterfølgende med forpersonerne for Furesø Industri 

og Furesø Erhvervsforening. 

Allan K. Pedersen: Hvornår kommer vurderingen igen efter 2025? 

Ole Bondo Christensen: Det spørger vi ministeriet om. 

 

- Årets nytårskur – 28. januar 2025 kl. 15-17.30. 

 

Ole Bondo Christensen: Børsens chefredaktør, Bjarne Corydon vil 

være hovedtaler. Herudover vil der som sædvanligt være 

nytårstaler, hædring af gazeller samt uddeling af pris for socialt 

ansvar. 

 

- Næste års mødeplan 2025. Det foreslås at der holdes møder 

onsdag den 5. marts, onsdag den 11. juni samt onsdag den 29. 

oktober. EKU godkendte dette. 

Øvrige kommentarer: 

Bettina Ugelvig: Revideret kommuneplan på vej. Der var 

borgermøde i går. Her blev perspektivarealerne på Slangerupvej 

drøftet. Blikket blev også kastet ned mod Farum Erhvervspark – fx 

arbejdet med fortætning.  

Lars Carpens: Vi skal som byråd også turde kommunikere, at hvis 

der ikke er vækst i vores kommune, så får vi udfordringer de 

kommende år. Befolkningstallet vil gå i stå og der vil ske 

forandringer i demografien. 

Jesper Glyb: Vi er også glade for grønne områder. Det skal der 

også være plads til fremover. 
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7. Hvad skal kommunikeres fra mødet?  

 

Under dette punkt aftales, hvad der skal særligt fremhæves fra mødet. 

 

 Vigtigheden af at handle lokalt her i juletiden 

 Budskab om de muligheder der er for efteruddannelse 

 

8. Eventuelt  

 

Der var intet til eventuelt. 
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